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Jaarverslag 2022 Historische Vereniging Maassluis 
 
 

Bestuur: 
 
Samenstelling: 
De samenstelling van het bestuur heeft dit jaar nogal wat wijzigingen ondergaan. De samenstelling was 
al behoorlijk dooreen geschud en was na de Algemene Ledenvergadering van 24 maart 2022 als volgt: 
Voorzitter: Peter van Baalen, Vicevoorzitter: Laura van der Linde, Secretaris: Paul Huizinga, 
Penningmeester (a.i.):  Leo van Mil, PR & evenementen: Ineke Vink. 
Als adviseurs treden op: Jacques Visker (Commissie Stad en Monument), Kees Tempelaars (Commissie 
Collecties HVM). 
Gedurende de maanden erna bleek er een diep verschil van mening te bestaan over het functioneren 
van het bestuur en de manier waarop zaken moeten worden vastgelegd en beheerd. Dit verschil van 
mening groeide uit in een vertrouwensbreuk in mei 2022. De voorzitter en de adviseur voor CCH stelden 
beiden hun functie ter beschikking, waardoor een bestuurscrisis ontstond. Binnen het overgebleven 
bestuur werd nog eens goed gekeken hoe alles nu was ontstaan en de situatie was. Uiteindelijk 
resulteerde dat erin dat de secretaris ook zijn functie neerlegde. 
 
Hierna is geprobeerd door Jacques Visker en Ineke Vink een nieuw bestuur te vormen. Uiteindelijk is dat 
gelukt. Theo Vroon nam de secretarisrol over en Wim de Lege bleek bereid de functie van 
penningmeester weer op zich te willen nemen. Zij zijn direct begonnen orde te scheppen in archief en 
ledenadministratie. Ook Edwin Broekhart bleek het bestuur te willen versterken vanuit de nieuw 
gevormde commissie evenementen. Door deze ontwikkelingen heroverwoog Peter van Baalen zijn 
functioneren in het bestuur en besloot de functie van voorzitter weer op zich te nemen.  
 
Kees Tempelaars had aangegeven al zijn functies binnen de HVM te willen neerleggen. Een rondgang 
langs de leden van de commissie collecties HVM (CCH) gaf aan dat men hem niet als 
commissievoorzitter wilde verliezen. Kees was tot dan Collectioneur (titel voor de voorzitter van de CCH) 
en dat houdt ook een adviseursrol in het bestuur in. Omdat hij dat niet meer wilde is Kees nu benoemd 
tot algemeen leider van de CCH. De officiële functie van Collectioneur is in overleg en nauwe 
samenwerking met Kees overgenomen door Theo Vroon. 
 
Laura van der Linde was tot dan vicevoorzitter. Haar nieuwe baan slokt echter nog zeer veel tijd op en 
daarom wil zij voorlopig even aankijken of zij het bestuurslidmaatschap kan combineren met haar baan. 
Adri van Vliet is benaderd voor de functie van vicevoorzitter. Hij heeft daar positief op gereageerd en 
loopt sindsdien mee binnen het bestuur. Inmiddels heeft Mw. Van der Linde aangegeven dat een 
bestuursfunctie niet meer tot de mogelijkheden behoort. 
 
Het bestuur functioneert nu sinds mei 2022 in een samenstelling die nog door de Algemene 
Ledenvergadering moet worden goedgekeurd. 
 
De samenstelling van het bestuur is nu dus onder voorbehoud van goedkeuring ALV als volgt: 
 

- Voorzitter: Peter van Baalen 
- Vicevoorzitter (beoogd): Adri van Vliet 
- Secretaris (beoogd): Theo Vroon 
- Penningmeester (beoogd): Wim de Lege 
- PR: Ineke Vink 
- Evenementen (beoogd): Edwin Broekhart 
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Als bestuursadviseurs treden op: 
 

- Namens Commissie Stad en Monument: Jacques Visker 
- Projectleider Jubileum 2023: Dick Buurman 

 
 
 

Commissie Historie Maassluis (CHM) 
 
samenstelling en werkzaamheden 
De Commissie Historie Maassluis o.l.v. Ineke Vink vergaderde dit jaar negen maal. De eerste helft van 
het jaar in de Kunst en Cultuuracademie in de IJsvogelstraat. De 2e helft van het jaar zijn we 
teruggegaan naar de podiumzaal in het museum omdat het gebouw van de KCA nu definitief afgebroken 
wordt. 
Op de vergaderingen, die altijd een ongedwongen karakter hebben, worden kennis en ervaringen 
uitgewisseld over de diverse onderzoeken en werkzaamheden die eenieder voor de vereniging verricht.  
De commissie bestond op 31 december uit de volgende leden: Arie Blanker, Rien Braber, Edwin 
Broekhart, Wim Duijvestijn, Jan van Gelderen, Freek Goos, Henk van den Hoek, David van der Houwen, 
Rien Koene (geen actief lid), Kees van der Sar, Jan Schakel, Bram Sonneveld, Ineke Vink, Theo Vroon, 
Dick van Wassenaar en Henk Wigt. 
De commissieleden doen historisch onderzoek - op verzoek of uit zichzelf - houden interviews met 
Maassluizers over historische zaken, geven desgevraagd advies op grond van hun kennis, denken mee 
over inhoudelijke vraagstukken en schrijven artikelen voor de uitgaven van de HVM. 
Elk lid heeft specialismes en bepaalde taken die in de vergaderverslagen staan genoemd. 
Ineke Vink is de Chroniqueur. 
Onder de Commissie Historie Maassluis vallen verschillende werkgroepjes/werkzaamheden. 
 
Redactie 
De redactiecommissie bestond op 31 december uit Rien Braber, David van der Houwen, Jan Schakel en 
Ineke Vink (hoofd- en eindredacteur). De redactie werd ondersteund door Freek Goos voor de opmaak 
van digitale uitgaven en nieuwsbrieven en bulk-kopieerwerk. De opmaak van de boekjes HS is 
uitbesteed aan de drukker (Koppelaar Mixmedia), die dat op voortreffelijke wijze doet volgens onze 
huisstijl. Artikelen voor de boekjes werden aangeleverd door de leden van Commissie Historie 
Maassluis. Verder zijn er diverse leden en niet-leden die op onregelmatige basis advies gaven, artikelen 
instuurden, onderzoek deden en andere hand- en spandiensten verleenden, uit zichzelf of op verzoek. 
 
Gepubliceerd: 
- Historische Schetsen nr. 80 en 81 zijn verschenen. 
- het digitale boek ‘Doosje met herinneringen’ over het levensverhaal van Gré Zweers-Booster, bewerkt 
door David van der Houwen, is in mei verschenen. Aan de 3 zoons is een papieren exemplaar uitgereikt 
in een besloten plechtigheid. 
- Kalender 2023 is samengesteld rond het thema Verdwenen verleden.  
 
In voorbereiding: 
- Themaboekje 4 burgemeesters. Aan de hand van interviews en onderzoek schreef David van der 
Houwen een boek over de ambtsperiode van de laatste 4 nog levende burgemeesters van Maassluis. Na 
het overlijden van Van Es verzocht burgemeester Haan in oktober de HVM het themaboekje in 2022 nog 
uit te geven, voor rekening van de gemeente. Alle redactionele zeilen bijzettend was het bijna gelukt, 
maar op het laatste moment bleek de kwaliteit van een aantal foto’s niet voldoende te zijn. De 
publicatiedatum is daarom verschoven naar 2023. 
- Ter gelegenheid van het jubileum geeft de HVM in 2023 de biografie van ds. Fenacolius uit, 
geschreven door Adri van Vliet. Tekst en foto’s waren gereed. In 2022 heeft de redactie de eindredactie 
en de opmaak afgerond en de voorintekening gestart. Publicatiedatum 25 maart 2023. 
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- Geb van Doornik transcribeerde het eerste resolutieboek van de Maassluise kerk. De transcriptie is 
door de redactie bewerkt en opgemaakt als een digitaal boek. Na publicatie is het dan doorzoekbaar 
voor genealogen. De digitale publicatie is eveneens in maart 2023. Ter gelegenheid van het jubileum 
wordt er ook een papieren boek van gedrukt, in beperkte oplage (‘on command’). Voorintekening is 
gestart, publicatiedatum 25 maart 2023. 
 
Canon van Maassluis 
De projectgroep heeft zichzelf in slaap gebracht omdat het werk erop zit. Maar Jan Schakel beheert nog 
de website van de Canon (www.canonvanmaassluis.nl).  
 
Indexering Historische Schetsen 
De indexering van elke nieuwe HS is steeds weer een lastig karwei: wat neem je op en hoe? Dit jaar 
heeft Bram Sonneveld de klus op zich genomen en  consciëntieus uitgevoerd. ‘Het is niet echt leuk, 
maar ik blijf het wel doen, hoor.’  
 
Jaarkroniek 
Theo Vroon maakte ook dit jaar weer de jaarkroniek. Dat betekent dat hij op de server interessante 
nieuwsitems verzamelt. Ineke Vink levert elk kwartaal de tekst, met één foto per maand, aan voor 
plaatsing op de website. 
 
Schetsjes voor derden 
De redactie voldoet aan verzoeken van derden om incidenteel of met regelmaat Historische Schetsjes 
aan te leveren die een historisch perspectief geven aan actuele gebeurtenissen.  
- Op de website WOS/Streekhistorie is één schetsje verschenen. De WOS heeft de frequentie van 
verschijnen verlaagd omdat sommige andere verenigingen in het Westland niet zoveel stof hebben voor 
invulling. 
- In het blad Ervaer’m zijn drie schetsjes verschenen. 
- In de Maassluise Courant De Schakel zijn 13 schetsjes verschenen (1 per maand en 1 extra in de 
kersteditie). Deze zijn ook op de eigen website van de HVM verschenen als column.  
 
Vraagbaak 
De ‘Vraagbaak’ van de HVM wordt onderhouden door Dick van Wassenaar. Hij beantwoordt vragen over 
de geschiedenis van Maassluis. In 2022 was het aantal vragen 77 (vorig jaar 64). In de meeste gevallen 
kon daarop een antwoord worden gegeven. Deze werden dikwijls gewaardeerd met een bedankje. Ook 
leidden sommige vragen tot nieuwe vondsten en/of gewijzigde inzichten over de historie van Maassluis. 
 
Postbezorging 
Jan Schakel heeft dit jaar weer de postbezorging 
gecoördineerd. Het ging om 1 x contributiebrief en 2 x 
een Historische Schetsen en kalender. In mei kon de 
voorbereidingsploeg het verzendklaar maken nog in het 
gebouw van de KCA in de IJsvogelstraat doen, 
waarvoor geen vergoeding verschuldigd was. Als 
tegenprestatie zenden we het jaarprogramma van de 
KCA mee naar de Maassluise leden. In november is de 
nieuwe locatie van de KCA in het gemeentehuis 
gebruikt, ondergebracht in de voormalige kantine. De 
werkruimte is wat krapper, maar wellicht daardoor was 
het enorm gezellig werken. De voormalige uitgiftebalie 
van de kantine deed uitstekend dienst als uitgiftebalie 
van de post.  
De verzending van boekjes en kalender zorgt altijd voor hoofdbrekens door de omvang en het gewicht 
van de pakketten. Door een nieuwe wijkindeling te maken, met iets minder adressen per wijk, is alles 
met de inzet van de vrijwillige bezorgers goed gelukt.  
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Commissie PR & Evenementen 
 
Algemeen 
De HVM heeft 2 moeilijke jaren achter de rug met de bestuurssamenstelling. Ineke Vink is bij aanvang 
van dit jaar de pr gaan doen als bestuurslid. Toen in februari de laatste coronamaatregelen werden 
opgeheven, kwamen de evenementen daar automatisch bij. Omdat zij dit niet alleen kon, heeft zij in april 
een evenementencommissie samen kunnen stellen. Daardoor is er in de praktijk een Commissie PR en 
Evenementen ontstaan. 
Twee commissies leiden is te veel, gaf ze meteen al aan. Edwin Broekhart neemt vanaf 2023 de 
organisatie van de evenementen voor zijn rekening als nieuw bestuurslid. Hij wordt dan de 
commissievoorzitter evenementen. Ineke Vink blijft de pr doen als bestuurslid pr. 
 
Persberichten 
- Verzendlijst: Persberichten gingen naar Ervaar Maassluis, WOS Ton Kolmeijer, AD Susanne de Bruin, 
Maassluise Courant De Schakel, Maassluis Nu, Maassluis24 en naar de eigen HVM-website. 
- Website HVM: Er verschenen 24 nieuwsberichten op onze eigen website.  
- Media: er zijn 23 persberichten naar de media gestuurd. 
De nieuwsberichten betreffen aankondigingen van onze eigen activiteiten, nieuws over de vereniging, 
nabeschouwingen van onze activiteiten. Soms doen we promotie voor derden wanneer het onderwerp 
specifiek een toevoeging aan de Maassluise geschiedenis betreft. 
 
Nieuwsbrieven  
Er is 3 x een papieren nieuwsbrief en 4 x een digitale nieuwsbrief verstuurd. 
- Met de contributiebrief ging een oproep voor de Algemene Ledenvergadering mee, waardoor we aan 
de verplichting voldeden om alle leden in kennis te stellen. 
- Met de Historische Schetsen ging beide keren een nieuwsbrief mee. 
 
Om de ‘goodwill’ van de ontvangers niet teveel te belasten zijn er alleen digitale nieuwsbrieven uit 
gegaan wanneer er ook iets te melden was. Uiteraard dan wel aangevuld met ander actueel nieuws van 
en over de HVM. 
- In januari ging een digitale nieuwsbrief uit vanwege de inschrijving voor de cursus genealogie.  
- In juni ging een digitale nieuwsbrief uit om de publicatie van het digitale boek ‘Doosje met 
herinneringen’ wereldkundig te maken. 
- In september ging een digitale nieuwsbrief uit om de Historische Avond over de geschiedenis van het 
Westland aan te kondigen. 
- In november ging een digitale nieuwsbrief uit om de Historische Avond over de trekvaarten en de Snik 
aan te kondigen.  
 
Instelling evenementencommissie 
Tijdens de paasborrel in april en daarna heeft Ineke Vink de vacatures voor de evenementencommissie 
zoveel mogelijk verspreid. Vrijwilligers uit de verschillende commissies hebben positief gereageerd. Ook 
de ‘kraambemanning’, die na 2 werkeloze coronajaren popelde om weer aan de slag te gaan, sloot zich 
aan. De evenementencommissie bestond op 31 december uit: Edwin Broekhart, Piet Damsteeg, Gerard 
van Os, Wim den Oudsten, Jan Schakel, Kees van Schie, Theo van de Waardt.  
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Barbecue en borrel 
- Omdat er gedurende 2 jaar geen kerstborrel mogelijk was, is er op 13 april een paasborrel 
georganiseerd in het Witte Kerkje voor alle vrijwilligers en hun partner. Vanwege het nog ontbreken van 
een evenementencommissie is de gehele catering uitbesteed aan Trefzeker. 
- Op 27 augustus was er een bbq in de tuin van het Museum Maassluis voor de actieve vrijwilligers met 
het doel elkaar te leren kennen en ervaring uit te wisselen. De partners en de postduiven waren hiervoor 
niet uitgenodigd. 
- Op 16 december was er de jaarlijkse kerstborrel in het Witte Kerkje, geheel gecaterd door de 
evenementencommissie. De kosten bedroegen daardoor maar liefst de helft t.o.v. de paasborrel. 
- De Commissie Historie Maassluis heeft op 9 mei een commissieborrel gehouden in restaurant Hven. 
- De evenementencommissie heeft op 27 mei, ter gelegenheid van haar oprichting, een borrel gehouden 
na de eerste vergadering.  
 
Historische Avonden 
Er stonden vier avonden gepland in het Theater Koningshof, waarvan de eerste moest worden 
geannuleerd vanwege het laatste staartje van de coronamaatregelen. 
- 7 april de Restauratie van de Monstersche Sluis door de Stichting Monstersche Sluis 
- 6 oktober Geschiedenis van het Westland door Jaap van Duijn. 
- 17 november Trekvaarten in Zuid-Holland door Ad van der Zee (Erfgoedhuis Z-H) en onze eigen 
trekschuit De Goude Leeuwin door Hans Ploeg. 
 
ALV en Jongkind 
Op 24 maart was de Algemene Ledenvergadering in het Witte Kerkje. Deze had een zeer bijzonder 
verloop, wat bij ons weten niet eerder is voorgekomen. De zittende bestuursleden waren alle afwezig 
door corona of werk. De 2 aanwezige aspirant bestuursleden waren nog niet door de ALV gekozen. 
Volgens vigerende regels neemt dan de ALV de leiding over de vereniging over. De 2 aanwezige 
bestuursleden werden gekozen en de agenda is afgewerkt. Er zijn echter geen belangrijke beslissingen 
genomen, deze zijn verdaagd naar een volgende ALV. Na de pauze was er een interessante presentatie 
van Henk van Ketel over zijn studie naar de schilder Jongkind en de plaatsen waar deze in Maassluis 
heeft gewoond. 
 
cursus genealogie 
Na het succes van de online cursus stamboomonderzoek, vorig jaar, is er dit jaar een vervolg aan 
gegeven. Bram Sonneveld en John Hanswijk hebben in het voorjaar 2 avonden een online 
beginnerscursus gegeven, gevolgd door 2 avonden een fysieke gevorderdencursus. Hiervoor konden we 
een lokaal in de KCA gebruiken. Voor beide cursussen waren 12 aanmeldingen. Cursisten werden 
automatisch lid van de HVM, maar dat is geen succes gebleken. Het volgende jaar haken ze af als lid. 
 
kraamactiviteiten 
De enthousiaste kraambemanning (6 leden van de evenementencommissie) heeft dit jaar 5 maal een 
kraam bemand. In het voorjaar in Vlaardingen in de Grote Kerk op uitnodiging van de Historische 
Vereniging Vlaardingen voor hun jubileumviering. Op de Nautische markt in juli op het grasveld op het 
Schanseiland. Met de Furieade stond de kraam op de hoek van de Haven en de Zuiddijk. Met de 
Kerstmarkt ‘nieuwe stijl’ was de locatie het parkeerterrein aan de Nieuwstraat, de bemanning had zich in 
zgn. Dickenskleding gekleed, wat erg gewaardeerd werd door organisatie en bezoekers. Op 3 december 
was er een WO II-boekenmarkt in de Koningshof. In alle gevallen (behalve de WO II boekenmarkt) was 
de deelname een succes: Veel bezoekers voor een praatje, redelijke verkoop van boeken, enkele 
nieuwe leden en een prettige samenwerking van de kraammachinisten onderling, die toch de hele dag 
(en meer) in touw zijn met voorbereiden, opzetten, in kou of hitte staan, afbreken, opruimen. 
 
fotopresentaties 
Er zijn door Wim den Oudsten en Theo van de Waardt 3 fotopresentaties gegeven voor senioren. In de 
Vloot, in de Tweemaster en voor de senioren dag van de Furieade. Het tonen van en praten over 
historische foto’s wordt door oudere Maassluizers zeer op prijs gesteld. 
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Commissie Stad en Monument (CSM) 
 
De Commissie Stad en Monument verzorgt de kennisoverdracht anders dan in woord en/of beeld. Dat 
doet ze door educatie van de jeugd, het opleiden van stadsgidsen en organiseren van stadswandelingen 
en door het meedenken in diverse inspraakorganen binnen de gemeente Maassluis, bijvoorbeeld de 
commissie straatnamen.  
- In januari startte de opleiding voor stadsgidsen met acht deelnemers. In april werd de cursus afgerond 
en werd de groep gidsen uitgebreid met zes. Wij zijn nu met drieëntwintig stadsgidsen. 
- In februari werden de eerste elf QR-bordjes in de stad opgehangen op plekken met een verhaal.  
- Voor museumschip de Hudson werd de verhaallijn ‘Leven aan boord van een zeesleper’ gedigitaliseerd 
en geactualiseerd. De gastheren op de Hudson werden voorgelicht op de kneepjes van rondleiden. De 
Hudson zal in de komende jaren een rol spelen in het Maritiem Erfgoedproject Maassluis.  
- Voor dit project startten enkele stadsgidsen met een wekelijkse Maritieme Erfgoedwandeling op de 
zaterdagochtenden tijdens het vaarseizoen van ‘Maassluis vaart!’ 
- In mei werden drie wijkwandelingen gegidst op vraag van het stadhuis, op ’t Hoofd en in de 
Taanschuurpolder.  
- In oktober werden drie wijkwandelingen gehouden op ’t Stort, voor de bewoners en andere 
belangstellenden. Die wijk bestond al in 2020 honderd jaar maar door de coronamaatregelen schoof de 
jubileumwandeling twee jaar op. 
- 2022 was een druk jaar voor de gidsen. We leidden 1136 deelnemers rond, op drieëntachtig 
wandelingen, een huifkartocht, dertien trekvaart-dienstreizen en vier standplaatsen op de 
kindermonumentendag. Enkele stadsgidsen waren ook betrokken bij de openstelling van de Groote Kerk 
in het toeristenseizoen. 
 
 
 

Commissie Collecties HVM (CCH)  
 
De HVM onderzoekt, beschrijft en deelt de geschiedenis van Maassluis. De Commissie Collecties HVM 
verzamelt actueel en historisch beeld- en woordmateriaal. De leden van de commissie verrichten 
werkzaamheden die uiteenlopen van archiveren, digitaliseren van beeldmateriaal, tot het in beeld 
brengen van ontwikkelingen van en gebeurtenissen in Maassluis. Op 31 december bestond de 
kerngroep van deze commissie uit Theo Vroon (Collectioneur), Kees Broere, Piet Damsteeg, Jan Rook, 
Wim den Oudsten, Rob Ouwenbroek, Kees Tempelaars, Leo Valkenburg, Kees Vermaas, Jan Verweij 
en Theo van de Waardt.  
 
1. Asset Management Systeem (AMS) 
De HVM bezit een schat aan uniek historisch beeldmateriaal en plaatste eind 2022 de 15.000e foto op 
de HVM Collectiebank. Deze collecties mogen en kunnen niet verloren gaan, waarmee de HVM de 
verplichting heeft deze historische schat voor nu en de toekomst veilig te stellen en daarom afdoende 
voorzieningen te treffen.  
Het in de laatste paar jaar ontwikkelde AMS moet hierin voorzien. Het AMS beoogt het beheren, 
ontwikkelen en veiligstellen van apparatuur, software, procedures, collectie, archivering en back-ups. 
De HVM beeldbank en dus ook de HVM Collectiebank die via het internet is te bezoeken zijn functioneel 
opgesplitst in twee hoofdgroepen: historische beeldcollecties en projectmatige beeldcollecties. 
De werkwijze van de commissie is een complex proces dat voortdurend in ontwikkeling is en de nodige 
gedachtewisselingen noodzaakt. Beschrijving van dit proces om nieuw beeldmateriaal toe te voegen aan 
de bestaande collecties is als eerste prioriteit aangepakt. Het hanteren van standaardprocedures 
bevordert namelijk de kwaliteit en continuïteit van het product. 
 
Het ontrafelen, vastleggen en aanscherpen van de gehanteerde werkwijze, alsmede de te kiezen 
presentatievorm is een intensieve en discussiegevoelige bezigheid. 
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De tweejarige coronaperiode heeft de voortgang van het AMS-systeem aanzienlijk vertraagd. De 
ontwikkeling van het AMS-systeem is een intensieve en tijd consumerende bezigheid en verdient niet 
alleen de aandacht van de CCH-leden, maar ook de aandacht en erkenning vanuit de HVM-organisatie.  
De presentatie in stroomdiagrammen is nu ook grotendeels beschikbaar in (deel)stappenplannen. Kees 
Vermaas heeft, naast zijn activiteiten als stadsfotograaf HVM, heel veel tijd en aandacht besteed aan de 
creatie van het AMS. Beide vormen maken straks deel uit van het complete AMS handboek waarmee 
weer een stukje collectief geheugen van de HVM is gerealiseerd. 
 
2. Informatie- en communicatietechnologie (ICT)  
Het ICT-team bestaat uit Theo Vroon, Erik Vroon en Kees Tempelaars.  
 
Huidige situatie 
Het begin van 2022 werd helaas nog gekenmerkt door lockdowns en daardoor ook rust op het HVM-
kantoor. Later in het jaar werden we van lockdowns verlost. Dit jaar stond in het teken van de vervanging 
van onze firewall. De voormalige FortiGate 60 D is vervangen door een FortiGate 60 F. De voornaamste 
reden hiervoor is dat FortiGate de 60 D niet meer ondersteunt. Daardoor worden geen updates meer 
geleverd en dat komt de veiligheid van ons netwerk niet ten goede. Vandaar deze vernieuwing. De 
kosten bedroegen € 4.530,-. Geen gering bedrag, maar de licenties voor antivirus, web filtering en 
intrusion prevention (het tegenhouden van hacks) voor de komende vijf jaren zijn hierbij inbegrepen. We 
kunnen er dus even tegen.  
Verder is er door Erik verder gewerkt aan de toegang van de server voor de medewerkers. Zij maakten 
over het algemeen gebruik van FTP-verbindingen (File Transfer Protocol verbindingen). Die zijn de 
afgelopen jaren nogal onveilig gebleken. Om deze reden is er gekozen om over te stappen naar VPN-
verbindingen (Virtual Private Network verbindingen). Die zijn gecodeerd en veel veiliger. Ongeveer de 
helft van de medewerkers beschikt  op dit moment over een goed werkende VPN verbinding met de 
HVM server. Als de gehele migratie achter de rug is, sluiten we de FTP-toegang tot de server. De 
voorgenomen overgang naar FTPS (FTP-secure) is dus nu helemaal van de baan. 
 
Er zijn in het HVM-kantoor vier pc-stations in gebruik: 
 
PCHVM05 (2017) (station L. Valkenburg)  
Deze PC is in 2017 nieuw aangeschaft. Het scherm dateert uit 2014 en is bij de verhuizing naar het 
museum gekocht. Deze set zal zeker tot 2023 in bedrijf blijven.  
 
PCHVM02 (2014) (station T. vd Waardt) 
Deze PC is in 2014 nieuw aangeschaft. Er is een nieuw scherm, toetsenbord en muis aangeschaft 
(2021). Er zijn geen bijzondere reparaties/vervangingen geweest dit jaar. Deze set is afgeschreven, 
maar functioneert nog goed.  
 
PCHVM03 (2015) (station J. Verwey) 
Deze PC is nieuw aangeschaft in 2015. Er is een nieuw scherm, toetsenbord en muis aangeschaft 
(2021). Er zijn geen bijzondere reparaties/vervangingen geweest dit jaar. Deze set is afgeschreven, 
maar functioneert nog goed.  
 
PCHVM06 (2014) (station P. Damsteeg) 
PCHVM04 is in 2018 vervangen door de oorspronkelijke PCHVM01 uit 2014. De set moest wel een 
nieuwe naam krijgen in het net en heet dus vanaf nu PCHVM06. Het scherm dateert uit 2021.  
 
PROMETHEUS (2016) Server 
De uit 2008 daterende server is in 2015 gevirtualiseerd en in 2016 flink geüpgraded en uitgebreid. Het 
bijbehorende scherm is sinds 2008 in gebruik. Voor 2023 staat er een hardware-update gepland.  
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Microsoft 365 abonnement: 
Het Microsoft 365 abonnement is in november voor een jaar verlengd. Kosten € 99,- . Er worden tot nu 
toe altijd slechts vier van de vijf licenties gebruikt. Dit jaar is de vijfde ook tijdelijk uitgegeven geweest. 
Deze werd door de secretaris P. Huizinga thuis gebruikt, maar is door zijn vertrek nu weer vrij.  
 
Plannen voor 2023: 
In 2023 zal de server Prometheus fysiek worden aangepakt en geüpgraded. De onderliggende server 
wordt dan opnieuw opgebouwd en gaat op Microsoft 2019 draaien. Daarna zal de bovenliggende 
(virtuele) server weer worden teruggezet. De tweede virtuele server (Linux-server) draait voor Museum 
Maassluis en bedient o.a. hun kassasysteem. Dit zal verder onveranderd blijven.  
 
De laserprinter begint soms wat moeilijkheden te geven en zou in 2022 worden vervangen. Daar is door 
omstandigheden niet van gekomen en dat staat ook voor 2023 op het programma. 
 


